
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI V/2021 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 28 grudnia 2021 r. 

XXXIV/2021 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania si ę  
na odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 14.00 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XXXIV/202 1 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca 
Rady Gminy Swidwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czaj kowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdzi ła prawomocność  obrad. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Radni Uczestnicz ący W Sesji on/me: Jan Kulikowski, Tomasz Makowski, Mariola Serajn, 
Agnieszka To/carska, Bo żena Wieczorek. 

Nieobecni radni: Halina Cybul, Ryszard Paw/on/ca (do godz. 12.06), Piotr Sieradzki (do godz. 
12.09). 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokół  z sesji 
Nr XXXIII/2021 z dnia 30.11.2021 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 12. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  
w zaproszeniach na Sesj ę . 
Radni nie wnie śli uwag do przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag Przewodnicząca 
Rady Pani Anna Olejniczak odczytała porządek obrad. 

Porzpdek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Projekt budżetu Gminy Świdwin na 2022 r. 
5. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2022 roku, 

2) zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu usuwania barszczu Sosnowskiego 
z terenu Gminy Świdwin na lata 2018-2023, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia us ługi publicznego 
transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dopłatą  
wynikaj ącą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze 
użyteczno ści publicznej, 

4) w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021, 
5) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świdwin na rok 2022: 

a) odczytanie projektu uchwa ły budżetowej 
b) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady 
c) odczytanie opinii w sprawie projektu bud żetu przedstawionej przez 

przewodniczącego komisji budżetowej 
d) odczytanie opinii regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwa ły budżetowej 

oraz o wieloletniej prognozie finansowej 
e) dyskusja nad projektem uchwa ły budżetowej 

O głosowanie nad uchwałą  budżetową . 
6) w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świdwin na lata 2022-2027. 

li. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. PROJEKT BUDŻETU GMINY ŚWID WIN NA 2022 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Panią  Renatę  Kamińską . 



Pani Renata Kamińska poinformowała, że na podstawie art. 18 ust. 2 ppkt 4 ustawy 
o samorządzie gminnym przedłożony został  projekt budżetu Gminy Swidwin na 2022 r. 
zarządzeniem Wójta Gminy świdwin Nr SKG/78/202 1 z dnia 12.11.2021 r. Projekt budżetu został  
przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu zaopiniowania oraz Radzie Gminy 
Swidwin. 
W ogólnym zarysie budżet gminy jest rocznym planem finansowo-rzeczowym w którym 
przewiduje się  dochody, wydatki oraz przychody budżetu, jak i rozchody budżetu. Realne 
osiągnięcie dochodów determinuje możliwość  realizacji zadań  i dokonywania wydatków 
bieżących majątkowych oraz spłatę  wcześniej zaciągniętych zobowiązań . Na 2022 rok prognozę  
dochodów Gminy Swidwin dokonano w podzia łach merytorycznych, a następnie sklasyfikowano 
w z podziały wymagane ustawowo. Podzia ł  merytoryczny został  sporządzony za pomocą  
paragrafu klasyfikacji budżetowej i obj ął  dochody bieżące i maj ątkowe. Dochody bieżące 
prognozowano w podziale na wp ływy z podatku dochodowego od osób fizycznych - zaplanowana 
kwota to 3.030.731 zł, dochody z tytułu udziału we wpływach podatku dochodowego od osób 
prawnych w kwocie 220.587 z ł. Subwencja ogólna 7.654.823 É. Dotacje i środki przeznaczone na 
cele bieżące 7.148.690 É. Pozostałe dochody w wysoko ści 6.894.700 zł to są  m.in. podatki i opłaty 
lokalne, grzywny, kary pieniężne, wpływy z tytułu usług, odsetki od środków na rachunkach 
bankowych. W tej kwocie mieści się  też  podatek od nieruchomo ści od osób prawnych i fizycznych 
w wysokości 3.587.000 zł. Dochody majątkowe prognozowano w podziale na: dochody ze 
sprzedaży majątku na kwotę  805.000 É. Dotacje i środki przeznaczone na inwestycje 5.399.540 
zł. Opracowany plan po stronie dochodów zamyka si ę  kwotą  33.517.479 zł, w tym dochody 
bieżące 27.312.930 zł, a dochody maj ątkowe 6.204.500 zł. Natomiast prognozy wydatków 
budżetu gminy dokonano w podziale na kategorie wydatków bie żących i wydatków maj ątkowych. 
Wydatki bieżące prognozowane w podziale na wynagrodzenia i sk ładki od nich naliczane kwota 
12.881.903,07 zł, wydatki w ramach zada ń  statutowych 3.559.784 zł, wydatki na poręczenia i 
gwarancje 30.281,40 zł , świadczenia na rzecz osób fizycznych 6.559.756 zł, wydatki związane z 
obsługą  zadłużenia w tym odsetki 93.000 zł  i fundusze sołeckie 435.329,62 zł. Natomiast wydatki 
majątkowe obejmują  przede wszystkim przedsięwzięcia inwestycyjne, które uj ęto w załączniku nr 
2 do wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świdwin na lata 2022-2027. Wydatki zaplanowano 
w wysokości 6.217.401,17 É. Z planowanych inwestycji na rok 2022 mamy budow ę  drogi 
gminnej wraz z przebudową  skrzyżowania z drogą  powiatową  w miejscowości Rogalino kwota 
2.580.000 zł, przebudowa mostu na rzece Redze wraz z remontem drogi w miejscowo ści 
Cieszeniewo - pierwszy etap jest planowany w 2022 roku to kwota 997.540 z ł, budowa świetlicy 
w miejscowo ści Smardzko 1.500.000 zł  (realizacja 2022-2023) na rok 2022 planowana kwota to 
750.000 zł, budowa świetlicy w miejscowości Bierzwnica (realizacja w latach za 2022-2023) na 
rok 2022 planowana kwota to 750.000 É. Gmina realizowa ła będzie również  program „Cyfrowa 
Polska" i cyfryzacja urzędu na kwotę  173.970 zł, realizacja projektu dostępności usług 
społecznych przez utworzony CUS wydatki roku 2022 to kwota 920.148 z ł. Ogólny plan 
wydatków ustalony został  w kwocie 33.517.479 zł, gdzie wydatki bieżące to kwota 
27.300.077,83 zł, a wydatki maj ątkowe 6.217.401, 17 zł. Oprócz przedsięwzięć  przewidzianych 
w WPF zaplanowano niezb ędne wydatki takie jak dotacje celowe dla podmiotów należących do 
sektora finansów publicznych, jak i spoza sektora finansów publicznych w kwocie 469.077 z ł . 
Ustalono dotację  podmiotową  dla instytucji kultury w wysoko ści 127.360 zł. Wyodrębniono 
również  fundusze sołeckie na kwotę  435.329,62 É. Wynik bud żetu w prognozowanym w okresie 
jest ściśle powiązany z przyj ętymi założeniami do prognozy dochodów i wydatków. Bud żet 
zamknięto po stronie dochodów jak i wydatków w takiej samej wysoko ści. Przychody w okresie 
objętym prognozą  - planuje się  pozyskać  przychody w wysoko ści 600.000 zł  na pokrycie 
rozchodów budżetu roku 2022. Na dzień  01.01.2022 r. kwota zad łużenia wpływająca na 
kształtowanie się  wskaźnika faktycznej obsługi zadłużenia wynikaj ącego z emisji obligacji wynosi 
2.400.000 zł, wpłata w 2022 r. przewidywana jest wysoko ści 600.000 A. 
Na zakończenie Pani Skarbnik powiedzia ła, że szczegółowe prace nad bud żetem odbywały się  na 
posiedzeniach komisji budżetowej i pozostałych komisjach rady gminy. Regionalna Izba 
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Obrachunkowa sprawuj ąca nadzór nad jednostkami samorządowymi pozytywnie oceni ła projekt 
budżetu gminy na 2022 r., jak wieloletnią  prognozę  finansową  na lata 2022-2027. 

Na salę  obrad przybył  radny Ryszard Pawlon/ca godz. 12.06. 

Do Sesji online do łączy ł  radny Piotr Sieradzki godz. 12.09. 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja 
obradowała w dniu 02.12.202 1 r. Komisja dokonała oceny realizacji inwestycji w 2021 roku oraz 
plan inwestycyjny na 2022 rok oraz dokona ła analizy i opinii projektu budżetu Gminy Świdwin 
na 2022 r. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ła, że w okresie międzysesyjnym komisja 
spotkała się  w dniu 03.12.202 1 r. Na posiedzeniu Komisja analizowa ła zrealizowane inwestycje, 
remonty, naprawy powiatowych i gminnych dróg i chodników oraz omawia ła plan na rok 2022. 
Temat ten nie został  wyczerpany, bo potrzeb jest wi ęcej niż  pieniędzy na ten cel w związku z tym 
komisja będzie kontynuować  temat na początku roku, po spotkaniu Pana Wójta z Panem Starost ą . 
Ponadto komisja analizowa ła projektu budżetu gminy na 2022 rok. 

Pan Robert Rozmus - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja obradowa ła w dniu 01.12.2021 r. 
Głównym tematem posiedzenia Komisji była analiza projektu budżetu gminy na 2022 r. oraz 
opracowanie planu pracy Komisji O światy na 2022 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 13.12.202 1 r., na którym analizowany 
był  projekt budżetu na 2022 rok oraz omówione zosta ły projekty uchwa ł  na dzisiejszą  sesję  Rady 
Gminy Swidwin. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informację  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pan Sebastian Basiejko - 
Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin, Pan Kazimierz 
Lechocki - Wójt Gminy Świdwin. 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG Świdwin przedstawił  informację  z działalności Referatu w okresie mi ędzy sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w KJępczewie 
- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu 

i w Swidwinie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- bieżąca realizacja i obsługa funduszy sołeckich 
- złożono wnioski do Powiatowego Urz ędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych 

w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych za miesi ąc listopad i grudzień  



- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- bieżąca współpraca ze szko łami 
- koordynacja spraw zawiązanych z transportem publicznym; opracowano nowy wniosek na 

13 linii (252 km), który uzyska ł  dofinansowanie wojewody; kwota dofinansowania 
684.118,20 zł  

- organizacja szczepie ń  przeciwko Coyid-19 na terenie gminy ( świetlice, szko ły); Kierownik 
poinformował , że jeżeli jest potrzeba organizacji szczepie ń , na terenie gminy w świetlicach 
to jest mobilna firma, która takich szczepie ń  dokonuje na terenie całej gminy; takie 
szczepienia będą  organizowane w styczniu i lutym 

- rozstrzygni ęto XIX Powiatowy konkurs plastyczny „Id ą  święta"; wyró żnione prace 
konkursowe zosta ły przekazane na zbiórk ę  charytatywn ą  na rzecz chorej dziewczynki z 
terenu Gminy Swidwin 

- złożono sprawdzania z zadania „Poznaj Polsk ę"; było to przyznane dofinansowanie 
przeznaczone na realizacj ę  wycieczek szkolnych zwi ązanych z priorytetowymi obszarami 
edukacyjnymi wskazanymi przez ministra; PSP w Bierzwnicy otrzyma ła dofinansowanie 
i rozliczyła 18.555 zł  (wycieczki odbywa ły się  do miejscowości Warszawa, Koszalin, 
Kołobrzeg); PSP w Lekowie kwota dofinansowania 15.927 z ł  (wycieczki Ko łobrzeg, 
Koszalin, Gdańsk, Malbork); PSP w Oparznie kwota dofinansowania 12.784 z ł  (wycieczki 
Toruń , Koszalin, Ko łobrzeg) 

- trwa realizacja Programu „Laboratoria przysz łości"- to inicjatywa edukacyjna realizowana 
przez Ministra Edukacji i Nauki; celem inicjatywy jest wsparcie szkó ł  podstawowych w 
budowaniu wśród uczniów kompetencji przysz łości; w ramach Laboratoriów Przysz łości 
Gmina Swidwin otrzyma ła dofinansowanie w wysoko ści: 
- PSPwLekowie-60.000z ł  
- PSP w Bierzwnicy - 60.000 z ł  
- PSP w Oparznie - 30.000 z ł  

(w ramach dofinansowania wszystkie szko ły dokonaj ą  zakupów we własnym zakresie 
nowoczesnego sprzętu, który jest zgodny z wytycznymi ministra; s ą  to drukarki 313, 
aparaty fotograficzne, mikrokontrolery z czujnikami i akcesoriami, kamery przeno śne 
i wiele innych nowoczesnych rzeczy) 

- w okresie mi ędzy sesjami referat uczestniczy ł  w uroczystościach świątecznych 
organizowanych na terenie ca łej Gminy Swidwin 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności Referatu Rolnego, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin w okresie między sesjami: 

- wszczęto postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na 
realizacj ę  przedsięwzięcia: 
- budowa Farmy fotowoltaicznej o mocy do 3 MW, sk ładaj ącej się  z trzech instalacji do 

1 MW każda na dz. nr 1/15 obręb Kluczkowo 
- budowa drogi gminnej na dz. nr 49 i nr 331 oraz rozbiórka i budowa mostu na rzece 

Redze pomiędzy miejscowo ściami Cieszeniewo i Kluczkowo wzd łuż  drogi gminnej 
zlokalizowanej na dz. nr 34 i nr 35, po łożonych w obrębie ewidencyjnym Cieszeniewo 

- wydano decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia: 
- budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 15 w obr ębie Cieszyno 
- budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 18/3, 18/4 w obr ębie 

Berkanowo 
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- w zapytaniu ofertowym na „ Świadczenie usługi odbioru odpadów komunalnych z 
obiektów użyteczności publicznej Gminy Swidwin na lata 2022 - 2023", wpłynęła jedna 
oferta Międzygminnego Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami Sp. z o. o. Wardyń  Górny 
35 na kwotę  114.431,30 zł  brutto (poprzednio 79.213,68 z ł) 

- w dniu 08.12.2021 r. wpłynęło Postanowienie Prokuratury Rejonowej w Bia łogardzie o 
umorzeniu dochodzenia w sprawie - zniszczenia mienia w postaci wyci ęcia zakrzaczeń  i 
drzew różnego gatunku w pasie drogi gminnej nr dzia łki 57, obręb Ząbrowo 

- w dniu 21.12.2021 r. podpisane zosta ły akty notarialne, dotyczące ustanowienia 
służebności przesyłu na rzecz ENERGA-OPERTAOR SA na dzia łkach nr 80 i 202 w 
obrębie Przybysław 

- na dzień  3.01.2022 r. zaplanowane zosta ły przetargi nieograniczone na sprzedaż  działek 
nr 19/6 i 19/7 w Lekowie; termin wp łaty wadium upływa 28.12.2021 r. 

- 30.11.2021 r. podpisano 2 umowy dzierżawy części nieruchomo ści położonych w 
Rycerzewku - powierzchnia dzierżawy 73,44 m2  i 187,20 m2 . 

- pracownicy Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej 
rozdysponowali karmę  przekazaną  przez uczniów Szkoły Podstawowej w Lekowie i 
Stowarzyszenie „Przyjaciele Zwierząt" wśród potrzebujących mieszkańców gminy 
dokarmiających wolnożyjące koty, a także właścicieli psów w uboższych gospodarstwach 
domowych; prosi się  sołtysów o przekazywanie informacji o mieszka ńcach potrzebuj ących 
karmy dla zwierząt do pokoju nr 48, a Stowarzyszenie „Przyjaciele Zwierz ąt" będzie 
przekazywało gminie okazjonalnie karmę  

- wydawane są  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomości oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

- na wniosek zainteresowanych w referacie nadawane s ą  numery porządkowe dla nowo 
wybudowanych nieruchomości 

- wydawane są  zaświadczenia o przeznaczeniu w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Świdwin oraz zaświadczenia dla właścicieli gruntów 

- wydawane są  zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów 
- prowadzone są  prace przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg 
- stale przyjmowane i wprowadzane do systemu s ą  deklaracje dotyczące istniejących w 

budynkach źródeł  ciepła i spalania paliw 
- w Referacie Rolnym w dalszym ci ągu działa Punkt Konsultacyjny w ramach programu 

priorytetowego „Czyste Powietrze", gdzie mieszka ńcy mogą  zasięgnąć  informacji w 
zakresie założeń  programu, uzyskać  pomoc w wypełnieniu wniosku o dofinansowanie, a 
także w rozliczeniu zrealizowanej inwestycji; punkt udziela tak że informacji w zakresie 
wprowadzonego w kwietniu br. na terenie województwa zachodniopomorskiego programu 
pilotażowego dotyczącego wymiany źródeł  ciepła i termomodernizacji w budynkach 
wielorodzinnych (od 3 do 20 lokali), jednak termin naboru w ramach pilota żu upływa w 
dniu 31.01.2022 r., zatem osoby ch ętne do przystąpienia powinny niezwłocznie złożyć  
wniosek w tym przedmiocie do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Szczecinie 

- w dniu 04.11.2021 r. ogłoszono otwarty konkurs ofert na realizacj ę  zadania publicznego w 
zakresie zorganizowania dla dzieci i ich rodzin spotkania o tematyce Miko łajowej w 
ramach profilaktyki uzale żnienia od alkoholu i narkotyków; w wyznaczonym terminie 
wpłynęło 7 ofert; Komisja ds. opiniowania ofert zakwalifikowa ła pozytywnie 5 ofert, 
którym przyznano dofinansowanie w łącznej kwocie 10.000 É. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawil informacj ę  z dzialalności na samodzielnych 
stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych: 
- trwa obs ługa projektu pn. „Zmniejszenie zagro żenia wykluczeniem spo łecznym ludno ści 

zamieszkuj ącej miejscowość  Stary Przybys ław poprzez uporz ądkowanie gospodarki 
ściekowej" który jest realizowany z dofinansowaniem Regionalnego Programu 
operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020; gmina wyst ąpiła 
o przesuni ęcie terminu, ponieważ  czas realizacji up łynął  30.08.br a firma nie wywi ązała 
się  z zadania; gmina wystąpiła do RPO o przesuni ęcie terminu zakończenia realizacji tego 
projektu; w dniu dzisiejszym wp łynął  wniosek o odbiór, ale komisja jeszcze nie zosta ła 
powołana 

- złożono do wojewody wnioski o dofinansowanie na organizacj ę  w 2022 roku w Gminie 
Swidwin przewozów autobusowych; wniosek zosta ł  pozytywnie zweryfikowany i 
uzyskano kwotę  dofinansowania 684.118 z ł  na 13 linii, na ogólne 252 km; 
Wójt dodał , że jeżeli w dniu dzisiejszym rada przychyli si ę  i wyrazi zgodę  na zawarcie 
umowy to w dniu 3.01.2022 r. zostanie podpisana umowa z operatorem na kontynuacj ę  
przewozów autobusowych o charakterze u żyteczno ści publicznej. 

- złożono w starostwie rozliczenie dofinansowania projektu „Likwidacja barier 
transportowych"; by ł  to zakup nowego samochodu typu mikrobus przystosowanego do 
przewozu osób niepe łnosprawnych z dofinansowaniem z PFRON; kwota dofinansowania 
105.000 zł ; całość  przedsięwzięcia wynios ła 153.000 zł  

Zadania realizowane na stanowisku Komendanta Stra ży Gminnej: 

Straż  Gminna wykonywała zadania zgodnie z ustaw ą  o strażach gminnych, ale równie ż  zgodnie z 
zarządzeniem Wojewody Zachodniopomorskiego wydanym w miesiącu grudniu br. Zgodnie z 
nim straż  gminna prowadzi ła działania wspólnie z komendą  powiatową  policji na podstawie 
harmonogramu w dniach uzgodnionych z gmin ą . 
Wójt poinformowa ł , że w dniu I 3.12.2021 r. dokonuj ąc patrolu wspólnie z funkcjonariuszami 
Komendy Powiatowej Policji w Swidwinie Komendant Stra ży Gminnej brał  udział  w akcji, dzięki 
której uratowano życie mieszkańca gminy Swidwin. Z tego tytułu wpłynęło do gminy 
podziękowanie dla Komendanta Stra ży Gminnej za obywatelską  postawę . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że do gminy Świdwin wpłynęło podziękowanie z 
Zarządu Banków Polskich za udzia ł  szkół  gminnych w programie „Bankowcy dla Edukacji". 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych: 
- w dniu 13.12.2021 r. w wyniku przeprowadzonego zapytania ofertowego wybrano ofert ę  

najkorzystniejszą  dla zadania polegaj ącego na obsłudze bankowej budżetu Gminy 
Swidwin (na okres 24 miesięcy); wykonawcą  jest Pomorski Bank Spó łdzielczy w 
Swidwinie 

- w dniu 15.12.2021 r. nastąpił  odbiór końcowy inwestycji polegaj ącej na remoncie, 
przebudowie drogi w Lekowie 

- w dniu 15.12.202 1 r. wybrano ofert ę  najkorzystniejszą  na dostawę  artykułów biurowych 
w 2022 roku; wykonawc ą  jest firma Sigma Joanna R ąpała z Chojny 

- w dniu 22.12.2021 r. dostarczono do urz ędu gminy busa do przewozu osób 
niepełnosprawnych. 



Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że od 01.01.2022 r. wyp łata świadczeń  
wychowawczych tzw. 500+ będzie odbywała się  na nowych zasadach. Centrum Us ług 
Społecznych informuje, że w związku z nowelizacj ą  ustawy o pomocy państwa w wychowaniu 
dzieci od 1.01.2022 r. ustalenia uprawnień  do świadczenia wychowawczego oraz jego wyp łata 
będzie realizował  Zakład Ubezpieczeń  Społecznych. Szczegó ły podane są  na stronie urzędu, jak 
również  można zasięgnąć  informacji w Centrum Us ług Spo łecznych. 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Nie zgłoszono interpelacji i zapyta ń . 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Anna Olejniczak, Soltys So łectwa Kluczkowo zapytała Wójta o napraw ę  dachu na 
przystanku, problemie który zg łaszała na poprzedniej komisji. 
Następnie poprosiła o konkretną  informacj ę  dotyczącą  montażu lamp o świetleniowych 
zaplanowanych oraz o remont drogi w Kluczkowie jako wydatek z funduszu so łeckiego. 

PRZERWA 12.30-13.00 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Pan Sebastian Basiejko odpowiadając na zapytanie Pani Anny Olejniczak odno śnie drogi w 
Kluczkowie powiedział , że fundusz zosta ł  rozliczony, materia ł  został  zakupiony. Wed ług 
informacji uzyskanych od pracownika urząd czeka tylko na lepsze warunki pogodowe i firma 
Krampe w jak najszybszym terminie te drogi wyrówna w ramach zakupionego materia łu. 
Właściciel firmy zosta ł  zobligowany do wykonania zadania i poinformowa ć  w odpowiednim 
terminie. 
Jeżeli chodzi o przystanek w Kluczkowie Pan Sebastian Basiejko poinformowa ł , że naprawa 
przystanku została zlecona spó łce gminnej. Jak tylko warunki pogodowe pozwol ą  to spółka 
dokona stosownych napraw i informacja o naprawie b ędzie przekazana. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiadając na zapytanie dotyczące lamp w so łectwie Kluczkowo 
powiedział , że termin aneksu dotyczący montażu lamp upłynął  w dniu 5.12.br. W związku z tym, 
że Energa nie otrzyma ła jeszcze podzespo łów od firmy Philips jak tylko takie podzespo ły otrzyma 
to dokona stosownego monta żu lamp. Niestety nie mo żna okreś lić  terminu tego monta żu. 
Natomiast informacja o montażu zostanie przekazana. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał , że sytuacja ta dotyczy wszystkich lamp, które mia ły być  
montowane na terenie gminy Swidwin. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że otrzymuje skargi od rodziców 
dzieci uczęszczaj ących do punktów przedszkolnych i przedszkoli na terenie gminy. Dotycz ą  one 
tego, że bardzo cz ęsto, a zwłaszcza teraz w tym miesi ącu, jeżeli większa część  dzieci jest 
nieobecna w przedszkolu to przy ma łej liczbie dzieci tj. 3,4,5 osób przedszkole jest zamykane 
pomimo, że gmina płaci dotacje na dzieci ucz ęszczające do przedszkola, pomimo że rodzice z góry 
wnoszą  opłatę  za wyżywienie dzieci w przedszkolu to przedszkole na poszczególne dni np. w 
Kluczkowie dzisiaj, jutro i chyba ju ż  do końca roku będzie nieczynne. Przewodnicz ąca uważa, że 
rodzice którzy wnoszą  opłatę  za wyżywienie z góry za ca ły miesiąc nie mogą  być  postawieni w 
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takiej sytuacji, żeby z powodu nieobecno ści sporej liczby dzieci, ich kilkoro dzieci nie mog ło 
chodzić  do przedszkola, bo jednak przedszkole powinno funkcjonowa ć  w trybie dyżurującym, 
jeżeli są  zwiększone nieobecno ści. 
Przewodnicząca powiedziała, że zgłaszano też  skargę  na to, że jeżeli dzieci jest dużo nieobecnych, 
a będzie w przedszkolu np. 3 dzieci, bo to przeszkolenie nie jest akurat zamkni ęte, to dla tej trójki 
dzieci nie ma już  jedzenia w przedszkolu. Uważa to za sytuacj ę  niedopuszczalną, jeżeli 
Towarzystwo Przyjació ł  Dzieci otrzymuje duże dotacje na prowadzenie przedszkoli w gminie i 
pobiera op łaty za wyżywienie, to powinno pełnić  dyżur i zapewniać  wyżywienie tym dzieciom w 
punktach przedszkolnych. Przewodnicz ąca poprosi ła o zweryfikowanie i wyjaśnienie tej sytuacji. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że organem prowadz ącym przedszkole jest Towarzystwo 
Przyjació ł  Dzieci i zgadza si ę  z tym, że jest niedopuszczalne że choćby nawet jedno dziecko by ło 
w przedszkolu to przedszkole musi by ć  otwarte, więc na pewno sprawa zostanie wyja śniona i 
odpowiedź  Przewodnicząca otrzyma na pi śmie. Kierownik powiedzia ł , że rozumie iż  chodzi o 
punkt w Kluczkowie. Natomiast jeżeli chodzi o Oparzno i Lekowo to takie skargi do kierownika 
nie docierały, jak również  nie docierały skargi z Kluczkowa. Doda ł , że Przewodnicząca po raz 
pierwszy zgłasza kwestie dotycz ące punktu w Kluczkowie, wi ęc zostanie to wyja śnione i 
udzielona zostanie odpowiedź  na piśmie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki w kwestii uzupe łnienia poprosi ł , że jeżeli takie sytuacje b ędą  się  
zdarzały czy powtarzały o wcześniejszy sygnał , aby nie czekać  aż  problem się  nawarstwi, żeby 
można było w porę  reagować . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że to jest świeża sytuacja, 
zgłoszona w trybie oficjalnym przez mieszka ńca do radnej, więc to jest miejsce by przekaza ć  tę  
skargę . 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2022 roku. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła projekt uchwa ły w sprawie przyj ęcia 
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na 
terenie Gminy Swidwin w 2022 roku (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 2 do protoko łu) 

Uchwa ła Nr XXXI V/269/2021 w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2022 roku 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 3 
do protoko łu). 

2. Podj ęcie uchwa ły zmieniaj ącej uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu usuwania barszczu 
Sosnowskiego z terenu Gminy Swidwin na lata 2018-2023. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła projekt uchwa ły zmieniaj ącej uchwałę  
w sprawie przyj ęcia Programu usuwania barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Swidwin na lata 
2018-2023 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 4 do protoko łu). 

Pani Iwona Piotrowicz zwróciła uwagę  na to jak Pani Sekretarz odczyta ła wielkości hektarów. 
Stwierdzi ła, że Pani Sekretarz czytała „zero przecinek czterdzie ści setnych hektara", a jest „zero 
przecinek cztery hektara" i chodzi jej o prawid łowe odczytanie. 



Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że to jest tylko kwestia przeczytania, 
a do uchwa ły nie wnosi to żadnej zmiany. Dodała, że można odczytać  „czterdzie ści setnych", tak 
jak to odczytała Pani Sekretarz lub też  „cztery dziesi ąte". Przewodnicząca powiedziała, że rozumie 
o co chodzi radnej, ale nie ma to wpływu na kształt uchwały. 

Uchwala Nr XXXIV/270/2021 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu usuwania 
barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Swidwin na lata 2018-2023 zosta ła przyjęta jednogłośnie 
14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 5 do protoko łu). 

3. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia 
usługi publicznego transportu zbiorowego i okre ś lenia linii komunikacyjnych wytypowanych 
do obj ęcia dopłatą  wynikaj ącą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych 
o charakterze u żyteczno ści publicznej. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia us ługi publicznego transportu zbiorowego i 
określenia linii komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dop łatą  wynikaj ącą  z ustawy o 
Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczno ści publicznej (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 6 do protoko łu). 

Pani Agnieszka Tokarska zapyta ła, czy w tej uchwale te ż  jest uj ęta miejscowość  była kolonia 
Oparzno i gdy autobus będzie jechać  od Oparzna do Lipiec to b ędzie zatrzymywać  się  również  na 
żądanie na kolonii Oparzno? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że jest tam przystanek, a kolonia Oparzno jest 
również  miejscem wskazanym do zatrzymywania. 

Pani Agnieszka Tokarska odpowiedzia ła, że chciała się  upewnić , ponieważ  w zeszłym roku też  
był  przystanek i w tym roku równie ż, a bus nie mógł  się  zatrzymywać , bo nie miał  tego w planach. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że problem był  na początku, ale bus już  się  
zatrzymuje w tym miejscu. 

Uchwa ła Nr XXXIV/271/2021 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie umowy w zakresie 
świadczenia us ługi publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych 
wytypowanych do obj ęcia dopłatą  wynikaj ącą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych o charakterze u żyteczno ści publicznej zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami 
„za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 7 do protoko łu). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że Pani Skarbnik musiała 
dokonać  zmian w projekcie uchwa ły i poprosi ła o ich omówienie i przedstawienie. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska poinformowała, że zmianie uległ  załącznik nr 2 do 
projektu uchwały. W pozycji 60004 transport i łączność , paragraf 4300 zakup us ług pozostałych 
była kwota zminusowana o 180.000. W tej chwili jest -50.000. Nast ępna zmiana w tym załączniku 
dotyczy gospodarki komunalnej i ochrony środowiska. W rozdziale 90001 paragraf 6057 wydatki 
inwestycyjne była inna kwota, a obecnie jest -169.690,82. Pani Skarbnik wyja śniła, że dokonała 
zwiększenia o 130.000, bo 50.000 zosta ło na transporcie, a 130.000 zdj ęła z rozdziału 90001. 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdziła, że zmniejszane są  planowane wydatki 
inwestycyjne jednostek budżetowych w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska potwierdzi ła i powiedziała, że tylko te dwie pozycje 
uległy zmianie. Dodała, że pierwsza strona uchwa ły uległa zmianie, bo to by ł  ruch mi ędzy 
wydatkami bieżącymi, a wydatkami maj ątkowymi. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy radni maj ą  jakieś  pytania, bądź  
uwagi do tych zmian i przeniesie ń  w dziale transport oraz dziale gospodarka komunalna? 
Przewodnicząca poinformowa ła, że w związku z brakiem uwag, zmiany zosta ły zaakceptowane i 
poprosiła Panią  Skarbnik o odczytanie zmienionego projektu uchwa ły w sprawie dokonania zmian 
w budżecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwa ły w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2021 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXIV/272/2021 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 9 
do protokołu). 

5. Podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świdwin na rok 2022. 

a) odczytanie projektu uchwa ły budżetowej 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Swidwin na rok 2022 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do 
protoko łu). 

b) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady 

Pan Robert Rozmus odczytał  opinię  Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych (załącznik nr 11). 

Pani Iwona Piotrowicz odczytała opinię  Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Środowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa (za łącznik nr 12). 

Pani Iwona Piotrowicz odczytała opinię  Komisji Rewizyjnej (załącznik nr 13). 

c) odczytanie opinii w sprawie projektu bud żetu przedstawionej przez przewodnicz ącego 
komisji budżetowej 

Pan Antoni Giluk odczytał  opinię  Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej (załącznik nr 14). 

d) odczytanie opinii regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwa ły budżetowej oraz o 
wieloletniej prognozie finansowej 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała uchwałę  nr LXXXIX.465.Z.2021 
Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 10.12.2021 r. w sprawie wydania opinii o 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Świdwin na rok 2022 (załącznik nr 15) oraz uchwałę  
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nr LXXXIX.466.Z.202 I Sk ładu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 10.12.2021 r. w 
sprawie wydania opinii o projekcie uchwa ły w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Świdwin (załącznik nr 16). 

e) dyskusja nad projektem uchwa ły budżetowej 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że uwagi które wyg łosiła na 
komisji łączonej dotyczące dużego wzrostu wydatków na funkcjonowanie administracji 
urzędu oraz uwagi co do wysoko ści dochodów, przychodów gminy ze sprzeda ży praw 
majątkowych gminy powiela dzisiaj, a o innych ju ż  nie będzie wspominać . Natomiast 
zainteresowanych odes łała do protokołów z poszczególnych komisji gdzie są  one zawarte. 

f) głosowanie nad uchwałą  budżetową  

Uchwa ła Nr XXXIV/273/2021 w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Świdwin na rok 2022 
została przyj ęta głosami: „za" - 13 g łosów, „wstrzymuj ący się" - I głos (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 17 do protoko łu). 

6. Podj ęcie uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Swidwin na lata 2022-2027. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 2022-2027 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 18 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXI V/274/2021 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Swidwin na lata 2022-2027 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 19 do protoko łu). 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Wójt Pan Kazimierz Lechoeki podziękował  Radzie Gminy za przyj ęcie tego trudnego bud żetu 
do realizacji. W sposób szczególny podzi ękował  Pani Skarbnik za „gimnastykowanie się", żeby 
ten budżet spiąć . Dodał , że wiadomo jak wygl ąda spięcie budżetu przy rosnących wydatkach, a 
ograniczonych w pewnym sensie dochodach, przy niepewnym jutrze. Wida ć  jak bardzo 
dynamiczny jest każdy dzień, każdy miesiąc jakie przynosi zmiany i w tej rzeczywisto ści należy 
się  znaleźć  i te zamierzenia realizowa ć . Dlatego Wójt cieszy si ę  że Pani Skarbnik potrafi ła to 
wszystko spiąć  i odnaleźć  się  w gąszczu przepisów. Doda ł , że gmina nie jest zad łużana, inwestycje 
są  prowadzone, stać  gminę  na wkład własny, co jest także zasługą  radnych i wierzy, że przy 
pomocy Rady również  ten budżet da się  zrealizować  pomyś lnie. 

Następnie Wójt Pan Kazimierz Lechocki z łożył  życzenia na Nowy Rok życząc wszystkim dużo 
zdrowia, rado ści, realizacji wszystkich planów i zamierze ń , a 2022 rok by by ł  rokiem obfitującym 
w zdrowie i same szcz ęś liwe chwile. 

Pan Sebastian Basiejko uzupełnił  wyjaśnienia składane do zapytania Pani Przewodnicz ącej po 
przeprowadzonej rozmowie telefonicznej z Dyrektorem TPD. Kierownik poinformowa ł , że 
przedszkole w Oparznie i Kluczkowie jest otwarte w okresie mi ędzy świątecznym, a więc to jest 
jakaś  nieprawdziwa informacja lub rozbieżność  w informacji. Jedynie w czwartek b ędą  wszystkie 
przedszkola zamkni ęte. Ze względu na małą  ilość  dzieci TPD jako organ prowadz ący w tym dniu 
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zaplanował  szkolenie dla wychowawców. Dodał, że TPD prowadzi przedszkola dla terenie gminy 
świdwin od 2011 r. i zawsze jest tak, że jedno z przedszkoli jest przedszkolem tzw. dy żurującym 
w okresie przerwy między świątecznej, czy w okresie wakacji jeżeli są  chętni rodzice. W gminie 
są  trzy punkty przedszkolne w Kluczkowie, Oparznie i Lekowie, wi ęc zawsze jest możliwość , 
żeby dzieci do tych przedszkoli odda ć. Natomiast jeżeli chodzi o kwestię  dotacji, to jest ona 
przyznawana dla TPD na mocy obowi ązujących przepisów. Dotacja ta może być  tylko i wyłącznie 
wykorzystywana na pokrycie bie żących wydatków placówek. Natomiast je śli chodzi o kwestię  
wyżywienia to według obowiązujących przepisów w całej Polsce jest tak, te koszty wyżywienia 
pokrywają  rodzice. A więc jeżeli dochodzi do takiej sytuacji, że w którymś  przedszkolu brakuje 
posiłków, bo jak wiadomo dostarcza je Ikina cateringowa, która ma podpisan ą  umowę  z TPD, to 
takie sytuacje rodzice powinni wyja śniać  z TPD. Natomiast Kierownik ze swojej strony te ż  
wyjaśni tę  sytuację  i przekaże Przewodniczącej odpowiedź  na piśmie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że zweryfikuje informacj ę, którą  
otrzymała od rodzica i temat będzie kontynuowany. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska poinformowała, te 27.01.2022 r. kończy pracę  
zawodową  i przechodzi na emeryturę  po 30 latach pracy w urz ędzie, w tym 15 lat na stanowisku 
sekretarza. Dok ładnie w dniu dzisiejszym mija równa rocznica, bo 28.12.2006 r. zosta ła powołana 
przez Radę  Gminy na wniosek Wójta śp. Pana Bernarda Laufera. Pani Sekretarz powiedzia ła, że 
na drodze swojej kariery spotyka ła wielu wspaniałych ludzi i wyraziła słowa wdzięczności. 
Podziękowała wszystkim i każdemu z osobna za wiele lat pracy, za współpracę , za aktywność , za 
życzliwość  i zaangażowanie, a szczególnie Wójtowi Panu Kazimierzowi Lechockiemu, Zast ępcy 
Wójta Panu Tomaszowi Waszczykowi, Skarbnik Pani Renacie Kami ńskiej, kierownikom 
referatów, koleżankom i kolegom z którymi pracowa ła i obecnie pracuje. Podzi ękowała byłym 
przewodniczącym Rady Gminy minionych kadencji i obecnej kadencji Pani Annie Olejniczak. 
Złożyła podziękowania radnym i sołtysom obecnej kadencji i tych minionych, z którymi 
współpracowała. Podziękowała byłym i obecnym dyrektorom i kierownikom gminnych jednostek 
organizacyjnych. Na zakończenie Pani Sekretarz życzyła wszystkim dużo zdrowia, dobrej energii, 
odporności na stres, wiele przyjemnych dni w pracy i poza ni ą  oraz dużo szczęścia i realizacji 
zamierzonych planów w nowym nadchodz ącym 2022 roku. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że trudno na gorąco zebrać  myśli, 
ponieważ  informacja o tym, że Pani Sekretarz przechodzi na emerytur ę  i już  w dniu dzisiejszym 
zamierza się  pożegnać  dotarła do Przewodniczącej przed Sesj ą. Przewodnicząca podziękowała 
Pani Sekretarz za wspó łpracę, która była na najlepszym poziomie i żałowała, że rocznica 
powołania na stanowisko Sekretarza przez Rad ę  Gminy jest jednocze śnie tym dniem, kiedy j ą  
żegna. Dodała, że ma nadziej ę  na to, że na oficjalne podziękowania i pożegnania przyjdzie jeszcze 
czas, bo wie że Pani Sekretarz będzie na urlopie. Natomiast w dniu dzisiejszym w imieniu Rady 
oraz w imieniu sołtysów wręczyła symboliczny kwiatek, dziękując za dotychczasową  współpracę  
i życząc zasłużonego odpoczynku na emeryturze. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wszystkim obecnym na sali oraz wszystkim, 
którzy są  zdalnie życzyła na nadchodzący Nowy Rok spokoju i zdrowia, aby towarzyszy ło 
każdego dnia. Życzyła, by każdy spotykał  na swojej drodze tylko takie osoby, które wnios ą  coś  
dobrego oraz realizacji wszystkich planów i zamierze ń  w nadchodzącym 2022 roku. 
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Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 14.00 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XXXIV/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protoko łu. 

Na tym protokól zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Anna Qlejniczak 

Protokołowała 

Izabela 4awoj ska 
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Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Uchwała Nr XXXIV/269/2021 w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy świdwin w 2022 roku. 
3) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2022 roku. 
4) Uchwała Nr XXXIV1270/2021 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyjęcia Programu usuwania barszczu 

Sosnowskiego z terenu Gminy świdwin na lata 2018-2023. 
5) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania barszczu 

Sosnowskiego z terenu Gminy świdwin na lata 2018-2023. 
6) Uchwała Nr XXXIV/271/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia 

usługi publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia 
dopłatą  wynikającą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczności 
publicznej. 

7) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usługi 
publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dopłatą  
wynikającą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczności publicznej. 

8) Uchwała Nr XXXIV127212021 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
9) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
10) Uchwała Nr XXXIV/273/2021 w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy świdwin na rok 2022. 
11) Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. 
12) Opinia Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony środowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa. 
13) Opinia Komisji Rewizyjnej. 
14) Opinia Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Us ług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej. 
15) Uchwała nr LXXXIX.465.Z.202 I Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 10. 12.2021 r. w sprawie 

wydania opinii o projekcie uchwa ły budżetowej Gminy świdwin na rok 2022. 
16) Uchwała nr LXXXIX.466.Z.202 I Sk ładu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 10.12.2021 r. w sprawie 

wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
świdwin. 

17) Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy świdwin na rok 2022. 
18) Uchwała Nr XXXIV/274/202 1 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy świdwin na 

lata 2022-2027. 
19) Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy świdwin na lata 

2022-2027. 

15 


